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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   26 de juny de 2017 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet,  batle 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de prescripcions 
tècniques particulars que han de regir el contracte d’administració especial per a l’explotació del servei 
de bar del Camp de Futbol Ses Pesqueres. 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de canvi en la dedicació i en les retribucions de la segona tinenta 
de batle Ana María Comas Delgado. 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten el grup municipal AA i el grup municipal d’UIA 
relativa a la Declaració de municipi oposat a l’aplicació de l’Acord econòmic i comercial global (CETA 
en anglès). 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a l’estudi de l’estat, la 
catalogació i la conservació del monument pretalaiòtic la Cova del Turó del Molí a la Colònia de Sant 
Pere. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la inversió del 
romanent del pressupost municipal per a la conducció de les pluvials als carrers de Sant Marc, Sant Lluc 
i Major de la Colònia de Sant Pere. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals d’UIA i PP relativa a la 
construcció d’un tanatori al Cementeri Municipal de la Colònia de Sant Pere. 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig de 2017 i als dies 16 i 21 de 
juny de 2017. 
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8. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de 
prescripcions tècniques particulars que han de regir el contracte d’administració especial per a 
l’explotació del servei de bar del Camp de Futbol Ses Pesqueres 
 
El regidor d’Esports, Sr. Serra, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Atès que dia 30 de juny finalitza el contracte per a l’explotació del bar del Camp de Futbol Ses 
Pesqueres.  
 
Ateses les característiques, les condicions i les instal·lacions de què està dotat el bar del Camp de Futbol 
Ses Pesqueres.  
 
Atesa la necessitat i la conveniència d’utilitzar i aprofitar la superfície que hi ha en el recinte del camp 
de futbol (assenyalat en el plànol que s’adjunta). 
 
Atès que, ateses les característiques del servei que es requereix, el més adequat és realitzar un contracte 
administratiu especial per a l’explotació del servei de bar del Camp de Futbol Ses Pesqueres.  
 
Atesa la documentació següent, que obra en l’expedient: memòria justificativa, plànols representatius de 
la situació, dimensions i altres circumstàncies de la porció de domini públic objecte d’ocupació, plecs 
de condicions administratives i tècniques que han de regir la contractació, inventari i informes de 
Secretaria i Intervenció. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Declarar l’aplicació de la tramitació d’urgència al procediment de contractació administrativa 
especial per a l’explotació del servei de bar del Camp de Futbol Ses Pesqueres d’Artà.  
 
2. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques que han de 
regir l’adjudicació del contracte, mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, 
amb diversos criteris d’adjudicació, i tramitació urgent. 
 
3. Disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar l’anunci de la convocatòria de licitació 
del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis municipal, i concedir un termini de tretze dies hàbils 
per presentar proposicions, comptadors des de l’endemà de la publicació d’aquest anunci en el BOIB.  
 
4. Publicar la licitació en el perfil del contractant de la pàgina web municipal. 
 
5. Continuar i acomplir els tràmits preceptius fins a l’adjudicació d’aquesta contractació.>> 
 
El regidor d’Esports, Sr. Serra, informa que els plecs estan redactats en la mateixa línia que els 
anteriors, amb una sèrie de modificacions: 
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- El cànon es rebaixa a 1.200 € anuals. 
- En relació al manteniment, s’elimina el manteniment en les obligacions del possible adjudicatari. Diu 
que s’està estudiant que el manteniment ho pugui dur a terme el Club. 
- En relació a les millores, es valoren les millores referides al servei de bar, per tal que els recursos 
siguin per millorar aquest servei. 
 
També explica una sèrie de punts, arran d’unes aportacions fetes pel portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, que 
són les següents: 
 
- Manca signar l’inventari annex al Plec de prescripcions tècniques, i que signarà el tècnic. 
- S’ha d’eliminar l’annex 2 (plànol), que hi figura per error, en el Plec de prescripcions tècniques. 
- Confirma el termini de tretze dies hàbils que figura en la clàusula setena per a la presentació d’ofertes. 
- En relació al cànon, les millores que es plantegen són damunt la mensualitat. 
- En la clàusula novena, a l’hora de certificar l’experiència dels autònoms, es pot fer mitjançant la 
presentació de l’IAE. 
- En relació a les clàusules 13 i 14, es refereix a l’oferta amb més puntuació.  
- En relació a la clàusula 18, d’obligacions del contractista, s’afegirà la normativa referida a la 
prohibició de venda d’alcohol a menors de 16 anys. 
- En relació a la clàusula 18, de drets i  obligacions del contractista, en el darrer paràgraf de la pàgina 19 
i primer de la pàgina 20, on diu “- Obertura i tancament del recinte del camp i els diferents vestidors 
abans i després de qualsevol activitat esportiva, tant en els dies d’entrenament com en els dies de partit 
oficial. Així mateix, s’ha de responsabilitzar d’aquesta tasca en qualsevol acte social d’altra índole que 
l’Ajuntament d’Artà pugui organitzar dins el recinte.” ha de dir “- Obertura i tancament del recinte del 
camp i els diferents vestidors abans i després de qualsevol activitat esportiva, tant en els dies 
d’entrenament com en els dies de partit oficial. Així mateix, s’ha de responsabilitzar d’aquesta tasca en 
qualsevol acte social d’altra índole que l’Ajuntament d’Artà pugui organitzar o autoritzar dins el 
recinte.” 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que, a més de les puntualitzacions que ha fet el regidor d’Esports, 
va demanar altres qüestions. 
 
En relació a la clàusula 9.1, sobre si el cànon és amb IVA o no, el regidor d’Esports li diu que és amb 
IVA inclòs. 
 
En relació a la clàusula 18, en allò referent a la Comissió de Seguiment, el Sr. Alzamora demana si hi 
pot haver un representant de l’oposició. 
 
El regidor d’Esports diu que no es marca a quin representant de l’Ajuntament es refereix i, per tant, 
opina que, si hi volen assistir, se’ls convidarà. 
 
En relació a la clàusula 18, en allò que fa referència a tancar el bar 15 dies, el Sr. Alzamora demana si 
és obligatori. 
 
El regidor d’Esports diu que ha de tenir el permís de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Alzamora diu que, en relació a les obligacions del contractista, no s’entén el que vol dir el 
paràgraf que figura a la pàgina 20, que, copiat literalment, diu: 
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“- En cap moment, l’arrendatari no pot tenir relació directa amb cap associació que li impedeixi dur a 
terme en bones condicions les obligacions que pertanyen a aquest concurs.” 
 
El regidor d’Esports, Sr. Serra, diu que aquest paràgraf cerca controlar un poc la relació entre 
l’associació i la persona concessionària; però, opina que es pot llevar. 
 
Tot seguit, tots els reunits decideixen eliminar aquest paràgraf del plec. 
 
Així mateix, en relació a la clàusula 19, de tarifes, també decideixen eliminar aquesta clàusula, per la 
seva ambigüitat i perquè no aporta res important al plec. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi ha d’haver unió entre la persona concessionària del bar i 
l’Ajuntament per al bon funcionament del servei. Opina que s’ha de donar tranquil·litat al futur 
concessionari i marcar-li unes pautes que haurà de complir. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que el Pla municipal de drogues recomana la prohibició de venda 
d’alcohol a menors de 18 anys, marcada per la normativa vigent. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Declarar l’aplicació de la tramitació d’urgència al procediment de contractació administrativa 
especial per a l’explotació del servei de bar del Camp de Futbol Ses Pesqueres d’Artà.  
 
2. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques que han de 
regir l’adjudicació del contracte, mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, 
amb diversos criteris d’adjudicació, i tramitació urgent. 
 
3. Disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar l’anunci de la convocatòria de licitació 
del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis municipal, i concedir un termini de tretze dies hàbils 
per presentar proposicions, comptadors des de l’endemà de la publicació d’aquest anunci en el BOIB.  
 
4. Publicar la licitació en el perfil del contractant de la pàgina web municipal. 
 
5. Continuar i acomplir els tràmits preceptius fins a l’adjudicació d’aquesta contractació. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de canvi en la dedicació i en les retribucions de la segona 
tinenta de batle Aina Maria Comas Delgado 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que el Ple de l’Ajuntament, en la sessió de 2 de juliol de 2015, va aprovar la dedicació parcial 
(60 %) per a la segona tinenta de batle, Ana María Comas Delgado, amb la remuneració següent: 
 
- Dedicació del 60 %: 22.950 €/anuals/bruts, amb l’augment de l’IPC anual. 
 
Vist l’augment de tasques, la càrrega de feina i de projectes i vist l’augment del temps de dedicació de 
la segona tinenta de batle, Ana María Comas Delgado. 
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Atesos l’article 75 de la Llei reguladora de bases del règim local, l’article 74 de la Llei municipal i de 
règim local de les Illes Balears, l’article 13 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals i de les bases d’execució del pressupost de 2017, es proposa el reconeixement de la 
dedicació exclusiva de la segona tinenta de batle de l’Ajuntament, Ana María Comas Delgado, amb la 
remuneració següent: 
 
- 38.632,44 €/anuals/bruts, amb l’augment de l’IPC anual (la qual cosa suposa el 90 % de les 
retribucions del batle). 
 
Els membres de la corporació que percebin retribucions per dedicació exclusiva o parcial seran donats 
d’alta en el règim general de la Seguretat Social, no poden percebre cap altra retribució amb càrrec als 
pressuposts d’administracions públiques ni dels ens, organismes o empreses dependents d’aquestes; els 
membres amb dedicació exclusiva realitzaran una dedicació preferent a les tasques del seu càrrec i a les 
seves responsabilitats corporatives, sens perjudici d’altres ocupacions marginals que, en qualsevol cas, 
no poden causar detriment a la seva dedicació a la corporació.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Ja deim que no podem estar d’acord amb aquesta proposta que avui es presenta a plenari. I hem de 
dir que ens sembla un autèntic abús i un despropòsit que avui l’Equip de Govern la presenti, tot i que al 
plenari de juny de 2015 votàrem a favor de la dedicació parcial de la primera tinenta de batle, Aina 
Comas. I especialment pels partits d’AA i PSOE. 
 
Farem una mica d’història del posicionament d’aquests dos partits respecte dels seus posicionaments 
amb aquesta qüestió. I no ens anirem gaire lluny en la història, només parlarem de la legislatura 
passada. 
 
Plenari 29 de gener de 2013, en el qual s’aprova el pressupost de 2013: l’Equip de Govern d’aleshores, 
integrat per UIA, CxI i IV, proposa l’eliminació de la dedicació parcial del regidor d’IV. I també es 
proposa la reducció al 75 % del sou del primer tinent de batle. En aquests pressupostos, IV hi votà a 
favor. Va quedar una dedicació absoluta per al batle i una de parcial del 75 % per al segon tinent de 
batle. 
 
Plenari 25 de juny de 2013: es proposa l’augment al 90 % al primer tinent de batle per la reducció dels 
membres de l’Equip de Govern. 
 
Intervenció del PSOE, del Sr. Manolo Galán, ara batle i que fa la proposta: “El senyor batle [aleshores 
un servidor] planteja que el poble d’Artà assumeixi la major despesa en dedicacions de regidors de tota 
la democràcia. Ja diguérem que distribuís les responsabilitats de les àrees entre tots els regidors i 
regidores per que ens dona la sensació que el pes de la gestió del govern, que no està compensat. El 
nostre vot serà en contra.” 
 
IV també hi votà en contra. 
 
Plenari de 14 de maig, després del canvi de Batlia, es vota la paga del primer tinent de batle. 
 
Intervenció del PSOE, del Sr. Manolo Galán, ara batle i que fa la proposta: “No veim la necessitat d’una 
segona paga del 90 %, i ho deim per experiència. Li hem ofert les eines necessàries per fer una feina 
més efectiva, com pot ser crear la famosa plaça de TAE de medi ambient […]. Fa dos mesos que li 
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demanam quan es convocarà aquesta plaça […] i encara no s’ha convocat. Estaríem disposats a atorgar 
una paga aproximada del 70 %, que és el que es feia en passades legislatures […]. Li vàrem dir, al Sr. 
Alzamora, al plenari de gener de 2013 que repartissin una mica més la feina entre tots els membres de 
l’Equip de Govern per tal de compensar la feina i els esforços i estalviar diners al poble. Sr. Gili, li 
demanam el mateix.” 
 
Intervenció del regidor d’IV, partit amb què es presentava l’actual AA: “Votaré en contra. La darrera 
aprovació del segon sou que vaig comprometre comportava la reducció del 25 % respecte del sou del 
segon tinent de batle l’any 2012. I en aquest cas em podria comprometre, per coherència, a votar aquell 
sou […]. Jo com a primer tinent de batle deixava de percebre sou i tendria les assistències […]” 
 
Vistes les intervencions que es feren en aquests tres plenaris, avui no entenem que es faci aquesta 
proposta. Com a molt, els partits que avui presenten aquest augment estaven disposats a acceptar un 
70 % de dedicació del primer tinent de batle. La proposta que es fa avui és la d’un 90 % del segon tinent 
de batle, amb la dedicació exclusiva del batle i un 90 % del primer tinent de batle. 
 
On és, senyor batle, aquell “El senyor batle planteja que el poble d’Artà assumeixi la major despesa en 
dedicacions de regidors de tota la democràcia. Ja diguérem que distribuís les responsabilitats de les 
àrees entre tots els regidors i regidores perquè ens fa la sensació que el pes de la gestió del govern no 
està compensat”. Avui sí que estau presentant que el poble d’Artà assumeix la major despesa en 
dedicacions de regidors de tota la democràcia. Avui sí que estau fallant en la distribució de les àrees 
amb tots els regidors i regidores, ja que n’hi ha que no tenen gaire feina. I us quedau tan amples! 
 
On és, senyor batle, aquella proposta d’aprovar només el 70 % de la dedicació del primer tinent i deixar 
sense dedicació al segon tinent de batle? On és, segona tinents de batle, la coherència de només votar el 
60 % de la dedicació del primer tinent de batle? 
 
Està clar que aquest Equip de Govern no proposa les dedicacions en funció de la coherència de partit o 
de l’interès general. I per això no hi podem votar a favor. 
 
No pot ser que plantegeu que la ciutadania hagi d’assumir més despesa en dedicacions polítiques: 
 
- Hi ha més regidors que a l’anterior equip de govern. Repartiu la feina entre els regidors de l’Equip de 
Govern que no fan prou feina i no acumuleu tant en una sola persona. Demostrau que sou capaços de 
gestionar sense tirar d’augments de dedicacions. 
- Teniu diverses places de tècnics que fa més de dos anys, que governau, que no estan resoltes. Resoleu-
les. Demostrau que allò que us mou és l’interès general i feis feina per dotar de personal tècnic 
qualificat la gestió de les àrees i no ho substituïu per dedicacions  polítiques. 
- No està pressupostada al 2017, de manera que tornau mostrar la improvisació que us caracteritza. 
Preneu les decisions sense tenir un projecte de feina clar i això provoca totes aquestes andanades en la 
gestió que feis. 
 
Així, el nostre vot serà en contra.>> 
 
El portaveu de El PI, Sr. Gili, diu que aquest Ajuntament és l’Ajuntament que té més cura en les 
dedicacions i en les retribucions dels càrrecs polítics. Finalment, diu que qualque dia aprendran a posar 
en valor la feina dels regidors. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana què en pensarà el poble d’Artà, de tenir un ajuntament amb tres 
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dedicacions quasi exclusives, en una votació que el PP va fer batle a un batle d’Artà. Demana si ara hi 
ha més doblers, en el poble d’Artà. Manifesta que no ha dit mai que la portaveu d’AA, Sra. Comas, no 
faci feina. Finalment, diu que votarà en contra de la proposta. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Des del primer dia he assumit la meva responsabilitat a l’Ajuntament davant el poble d’Artà amb 
passió i m’he dedicat en cos i ànima a impulsar i desenvolupar iniciatives positives per a Artà i la seva 
gent. 
 
Em sent honrada, contenta i orgullosa de la feina que hem fet com a Equip de Govern durant els dos 
darrers anys i, concretament, de les àrees de què som directament responsable: Medi Ambient, Serveis 
Socials, Sanitat i Patrimoni. 
 
Respectant l’opinió de l’oposició, ja que m’hagués agradat comptar amb el seu suport, sí que em sembla 
justificat i de justícia ser retribuïda i cobrar en relació a la meva feina i dedicació real.>>  
 
El batle diu que és un discurs bastant previsible, que ha tirat molt bé de l’hemeroteca. Exposa que, en el 
seu discurs, no ha dit que el batle Sr. Alzamora va rebre la seva remuneració pel vot del PSOE. 
Manifesta, també, que són un equip de govern sòlid. Finalment, diu que el PSOE va votar a favor d’uns 
pressupostos amb la condició que es tramitàs la plaça de TAE de medi ambient, cosa que UIA va ser 
incapaç de fer. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que no qüestiona la feina que fa la portaveu d’AA; una altra 
cosa és la retribució. Diu que entenen que la retribució és la paga que s’han de repartir entre els tres 
portaveus. Opina que hi ha més regidors per fer feina i que es poden repartir entre ells els treballs, 
que és allò que deien a UIA.  
 
En relació al tema del TAE de medi ambient, el Sr. Alzamora diu que l’Equip de Govern actual ha 
tengut dos anys per tramitar la plaça i no ho ha fet. Allò important, diu, és que ha de venir i que no 
s’ha de suplir la feina tècnica amb una feina política. Opina que l’interès general ha de prevaler per 
damunt de l’interès particular. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, manifesta que l’eficàcia de la gestió està totalment testada. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 5 vots en contra (UIA i PP), aprovar 
la proposta de l’Equip de Govern referent al canvi en la dedicació i en les retribucions de la segona 
tinenta de batle, Ana María Comas Delgado.  
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten el grup municipal AA i el grup municipal 
d’UIA relativa a la declaració de municipi oposat a l’aplicació de l’Acord econòmic i comercial 
global (CETA en anglès) 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, explica la moció, que, copiada literalment, diu:  
            
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS  
 
El Govern espanyol vol ratificar pel procediment d’urgència l’acord econòmic i comercial global 
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(CETA, sigles en anglès) entre la Unió Europea i el Canadà, ratificat el passat 15 de febrer en el 
Parlament Europeu i que, com a acord mixt que és, ha de seguir el procés de ratificació passant pels 
parlaments estatals, federals i subfederals de la UE. El govern del Partit Popular ja ho ha aprovat en el 
Consell de Ministres i  va remetre el projecte de llei per ratificar-lo al Congrés dels Diputats el  passat 
27 de març.  
 
Els sotasignats, càrrecs electes elegits a les darreres eleccions municipals i autonòmiques, ens volem 
sumar a les reivindicacions de les entitats que composen la Plataforma No al TTIP Mallorca. La 
filosofia dels tractats com el TTIP, CETA, TISA, es basa en el que es coneix com a “tractats de nova 
generació”, uns tractats aparentment comercials, però que obrin les portes a rebaixes de drets laborals, 
reduccions de proteccions mediambientals, privatització dels serveis públics, rebaixes del control de 
salut alimentària, obstaculització a la contractació amb clàusules socials, bloquejar la protecció al 
producte local... 
 
Des de la perspectiva local i insular, entenem que és una obligació nostra, com a representants electes, 
conèixer en profunditat les conseqüències que, per a les comunitats locals, comporta un tractat com el 
CETA i que amb tanta pressa vol ratificar el Govern espanyol. També entenem que és una obligació 
nostra donar a conèixer aquesta informació a la nostra ciutadania, perquè es puguin formar una opinió 
pròpia i responsable sobre un tractat que pot incidir molt negativament sobre la seva vida quotidiana. 
Els governs regionals de la UE, així com les corporacions locals i comunitats autònomes del territori 
espanyol, tenen dret a ser informats sobre la legislació que ha de ser acordada a escala europea que els 
pugui afectar, perquè d’aquesta manera puguin expressar les seves opinions. Aquest dret no s’ha facilitat 
fins ara a les diferents regions i corporacions locals europees respecte al contingut i les disposicions del 
CETA i, per descomptat, tampoc a les regions i les corporacions locals de l’Estat espanyol.  
 
Els tractats de la Unió Europea es fonamenten sobre el principi de la subsidiarietat. És a dir, cap 
administració superior no ha de prendre decisions ni usurpar competències, que és millor que siguin 
tractades per les administracions més properes a la ciutadania. La Unió Europea pot negociar aranzels 
comercials amb altres països, ja que existeix una política comercial comuna, però no pot introduir 
tribunals d’arbitratge que obviïn els tribunals de justícia dels estats. La Unió Europea no pot establir, 
com a criteri únic i prioritari d’aquests tractats, assegurar les garanties de lucre dels inversors privats 
internacionals, menyspreant i castigant les administracions públiques que vulguin defensar els principis 
de l’interès general. La Unió Europea i l’Estat espanyol no poden prendre decisions sobre competències 
transferides a les comunitats autònomes i als poders locals, com poden ser les denominacions d’origen 
(en el cas de les Illes, sols es reconeix, al CETA, la del formatge de Maó), o el lliure accés d’empreses 
multinacionals a qualsevol contractació pública, sense possibilitat de tenir en compte les circumstàncies 
de l’economia local o la realitat social del municipi. 
 
Observem que, des de fa ja massa anys, hi ha un intent cada vegada més centralitzador d’entendre la 
política a Espanya i a la Unió Europea, com ara: la manca de democràcia i control del Banc Central 
Europeu; els rígids controls monetaris i fiscals de la Unió Europea; la interpretació arbitrària i 
injustament distributiva que fa d’aquests el Govern espanyol, fent recaure el major pes de l’esforç fiscal 
en les autonomies i els ajuntaments; el control ferri i abusiu de la hisenda central espanyola sobre les 
hisendes locals i autonòmiques; el buidatge progressiu de les competències locals i autonòmiques, en 
lleis estatals que bloquegen les seves possibilitats d’aplicació; la utilització partidària de l’aparell 
judicial, amb reformes legislatives ad hoc i polítiques de nomenaments de càrrecs; i el menyspreu 
progressiu als principis de la democràcia local, la sobirania dels pobles i de la preeminència del principi 
de subsidiarietat. La ratificació del CETA permetria seguir la planificada ofensiva del neoliberalisme 
conservador del Govern espanyol de desmantellament dels municipis que, sota el nom de Llei de 
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racionalització i sostenibilitat de l’Administració local, pretén tres objectius bàsics: restringir la 
democràcia i l’autonomia local; la supressió de competències i serveis públics locals i la total 
privatització dels serveis municipals. 
 
El tema de la insularitat no ha estat tractat específicament en el CETA. Un altre menyspreu del Govern 
espanyol cap a les Illes en la negociació final del tractat. 
 
Ens preocupa especialment l’intent de privatitzar cada cop més els serveis públics. El CETA, en 
perseguir la liberalització total dels serveis públics i l’obertura de prestació d’aquests a les empreses 
transnacionals, així com a les compres i licitacions de béns i serveis de les administracions públiques, 
posa en perill tots els serveis públics i les compres públiques en tots els nivells de poder. Porta a la 
pèrdua de llibertat dels poders locals per subministrar els serveis necessaris que permetin satisfer les 
necessitats socials de les seves poblacions i la promoció de polítiques de foment de l’activitat 
econòmica local, especialment pensades per generar ocupació local justa i primar el desenvolupament 
d’iniciatives econòmiques sostenibles en el seu àmbit territorial.   
 
Els tribunals especials d’arbitratge s’han pensat especialment per a aquesta funció. Per introduir el lucre 
cessant de l’inversor internacional, com a principi central per establir els criteris de futures 
indemnitzacions. Una pressió econòmica “dissuasiva”  per paralitzar propostes de remunicipalització de 
serveis o, en darrer terme, per afavorir operacions especuladores de les companyies internacionals 
perjudicades.    
 
També ens preocupa l’impacte que sobre la sobirania local pot tenir el Consell de Cooperació 
Reguladora previst al tractat CETA. És a dir, la capacitat de bloqueig en forma d’un dictamen obligatori 
sobre impacte negatiu comercial, que pot exercir una multinacional amb expectativa de negoci 
demostrat en un municipi, sobre polítiques municipals que no li agradin i que entengui que li puguin 
perjudicar. Aquesta limitació de sobirania municipal podria afectar decisions sobre requalificacions de 
sòl, declaració de zones protegides, ordenances municipals...    
 
En definitiva, entenem que les formes quasi secretes amb què s’ha dut la negociació d’aquest tractat, la 
urgència en voler aprovar-ho, el poc interès en què sigui conegut i debatut per la ciutadania, demostren 
el rerefons ocult d’aquest tractat CETA, que just han negociat, i amb prou temps, els lobbys econòmics 
de les grans empreses multinacionals, els estats que els hi fan el joc i la Comissió Europea. El Parlament 
Europeu va poder introduir qualque proposta de maquillatge, però no va poder modificar res del 
component negatiu del tractat. 
 
A sobre, no cal oblidar que el Canadà forma part del NAFTA, el tractat de lliure comerç entre el 
Canadà, els Estats Units i Mèxic, i que qualsevol filial d’empreses estatunidenques establertes al 
Canadà podrà beneficiar-se del CETA. Un autèntic cavall de Troia del, per ara no nat, TTIP, l’acord que 
es negocia entre la UE i els Estats Units. 
 
Per tots aquest motius, signam aquesta declaració de disconformitat amb el contingut del tractat 
anomenat CETA, per fer-ho saber a l’opinió pública i com a compromís en defensa de la sobirania local, 
el principi de subsidiarietat i de la pròpia democràcia. 
 
Per tot això, proposam adoptar els següents 
 
ACORDS: 
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1. Demanar al Govern central que retiri la petició d’urgència del Congrés de Diputats per a la ratificació 
del tractat CETA entre el Canadà i la Unió Europea. Entenem que, per la importància que té el 
contingut d’aquest tractat per a les entitats locals, aquestes i la ciutadania que representam haurien de 
tenir tota la informació adient i la possibilitat de debatre els seus continguts abans d’una ratificació feta 
apressadament. 
 
2. Declarar Artà com a municipi oposat al CETA, perquè aquest tractat limitarà les competències dels 
ajuntaments necessàries per a la defensa de les condicions de vida dels nostres veïns i veïnes. 
 
3. Requerir al Govern d’Espanya que sol·liciti el dictamen del Tribunal Constitucional sobre la 
compatibilitat del CETA amb la norma constitucional espanyola, prèviament al debat parlamentari i la 
seva votació. 
 
4. Sol·licitar al Govern d’Espanya la realització d’una anàlisi detallada de les repercussions que el 
CETA tendrà en els diferents sectors de l’economia i la societat espanyoles, així com les implicacions 
per a les competències de les administracions locals. 
 
5. Sol·licitar al Govern d’Espanya la convocatòria d’una consulta a la ciutadania perquè, com s’ha fet en 
altres ocasions, tant a Espanya com en altres estats membres de la UE en qüestions transcendents 
(Tractat de Maastricht, Constitució Europea), expressi la seva voluntat democràtica després d’habilitar-
se una campanya informativa prèvia. 
 
6. Sol·licitar al Ministeri d’Administracions Públiques del Govern d’Espanya la derogació immediata 
amb caràcter retroactiu de la Llei de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local per legislar, 
en el seu lloc, una nova normativa enfocada al desenvolupament de l’economia local. 
 
7. Donar trasllat d’aquest acord al Govern d’Espanya, al de la comunitat autònoma de les Illes Balears  i 
a tots els grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Parlament Europeu, perquè es registri i en 
quedi constància.>> 
 
La regidora del PI, Sra. Sureda, diu que existeixen diferents problemes; el tema de la transparència,  hi 
ha una opacitat que no s’hauria de consentir; diu que no troben oportú que hagin tancat negociacions 
sense que la ciutadania ho sàpiga. Presenta una nova redacció del punt segon de la part dispositiva, que, 
copiat literalment, diu: 
 
<<2. Declarar Artà com a municipi oposat al CETA, mentre no hi hagi transparència i no es garanteixin 
els drets laborals, socials, sanitaris, culturals, educatius, ambientals i de protecció del consumidor, 
perquè, amb el que es coneix d’aquest tractat, es limitaran les competències dels ajuntaments 
necessàries per a la defensa de les condicions de vida dels nostres veïns i veïnes.>> 
 
El batle diu que votarà a favor si s’accepta el canvi de redacció del punt 2 proposat per El PI—Proposta 
per les Illes. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votarà en contra de la moció. 
 
La portaveu d’AA i el portaveu d’UIA, Sra. Comas i Sr. Alzamora, respectivament, manifesten que 
accepten el canvi de redacció del punt segon de la part dispositiva proposat per El PI— Proposta per les 
Illes. 
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Seguidament, els reunits acorden, per 11 vots a favor (PSOE, PI, UIA i AA) i 1 vot en contra (PP): 
 
1. Demanar al Govern central que retiri la petició d’urgència del Congrés de Diputats per a la ratificació 
del tractat CETA entre el Canadà i la Unió Europea. Entenem que, per la importància que té el 
contingut d’aquest tractat per a les entitats locals, aquestes i la ciutadania que representam haurien de 
tenir tota la informació adient i la possibilitat de debatre els seus continguts abans d’una ratificació feta 
apressadament. 
 
2. Declarar Artà com a municipi oposat al CETA, mentre no hi hagi transparència i no es garanteixin els 
drets laborals, socials, sanitaris, culturals, educatius, ambientals i de protecció del consumidor, perquè, 
amb el que es coneix d’aquest tractat, es limitaran les competències dels ajuntaments necessàries per a 
la defensa de les condicions de vida dels nostres veïns i veïnes. 
 
3. Requerir al Govern d’Espanya que sol·liciti el dictamen del Tribunal Constitucional sobre la 
compatibilitat del CETA amb la norma constitucional espanyola, prèviament al debat parlamentari i la 
seva votació. 
 
4. Sol·licitar al Govern d’Espanya la realització d’una anàlisi detallada de les repercussions que el 
CETA tendrà en els diferents sectors de l’economia i la societat espanyoles, així com les implicacions 
per a les competències de les administracions locals. 
 
5. Sol·licitar al Govern d’Espanya la convocatòria d’una consulta a la ciutadania perquè, com s’ha fet en 
altres ocasions, tant a Espanya com en altres estats membres de la UE en qüestions transcendents 
(Tractat de Maastricht, Constitució Europea), expressi la seva voluntat democràtica després d’habilitar-
se una campanya informativa prèvia. 
 
6. Sol·licitar al Ministeri d’Administracions Públiques del Govern d’Espanya la derogació immediata 
amb caràcter retroactiu de la Llei de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local per legislar, 
en el seu lloc, una nova normativa enfocada al desenvolupament de l’economia local. 
 
7. Donar trasllat d’aquest acord al Govern d’Espanya, al de la comunitat autònoma de les Illes Balears i 
a tots els grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Parlament Europeu, perquè es registri i en 
quedi constància. 

 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a l’estudi de 
l’estat, la catalogació i la conservació del monument pretalaiòtic la Cova del Turó del Molí a la 
Colònia de Sant Pere 
 
El regidor d’UIA, Sr. Arnandis, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Els habitants de la Colònia de Sant Pere i d’Artà sempre s’han mostrat gelosos del seu patrimoni 
cultural material i immaterial, essent els seus més ferms defensors. A causa d’això, molts han estat els 
recursos i els esforços humans i econòmics dedicats al manteniment i la promoció de les empremtes que 
els nostres avantpassats ens han deixat. I n’estam, segurament, tots i totes ben orgullosos. És per aquest 
motiu que la defensa del patrimoni és un argument sovint emprat per les diverses formacions polítiques 
del municipi.  
 
El monument pretalaiòtic de la Cova del Turó del Molí és l’únic exemple de cova artificial 
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d’enterraments al municipi i un dels pocs a Mallorca i a les Balears. D’aquí la rellevància de la present 
moció.  
 
Tot i aparèixer en el Catàleg de patrimoni de la Colònia amb el codi ART_058, aquest indret es troba 
situat en una propietat privada al carrer de Sant Pau de la Colònia de Sant Pere, circumstància que fa 
que aquest monument sigui un gran desconegut per a la població artanenca en general i la coloniera en 
particular. A més, aquest fet no només dificulta l’accés al monument, sinó que ens fa desconeixedors 
del seu estat. No és o no hauria de ser aquesta l’excusa per  a què quedi en l’oblit o fora de les 
inversions oportunes. 
 
És per això que el grup municipal Unió d’Independents d’Artà té a bé realitzar la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD: 
 
1. Convenir amb el propietari del terreny on es troba l’esmentat monument l’accés a personal autoritzat 
per tal de realitzar un estudi de l’estat de conservació.  

 
2. Convenir amb el propietari del terreny la possibilitat d’obrir l’espai a visites, sempre concertades. 
 
3. Demanar al Consell de Mallorca que adquireixi la parcel·la, que col·labori en les despeses de neteja i 
adequació de la parcel·la i que s’impliqui en la gestió de l’estudi de l’estat de conservació. 
 
4. Aprovar la partida econòmica pertinent per a la realització de l’estudi d’actualització de l’estat de 
conservació del monument. 

 
5. Estudiar la possibilitat de becar estudiants d’Història, Arqueologia, Paleontologia o similar, d’Artà 
que participin i col·laborin en l’elaboració de l’estudi.>> 
 
El portaveu de El PI—Proposta per les Illes, Sr. Gili, manifesta que el punt 3 de la part dispositiva va 
ser a proposta de El PI—Proposta per les Illes i varen demanar adherir-se a la moció. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, exposa que no veu clara la redacció dels punt primer i segon de la part 
dispositiva, atès que es tracta d`una propietat privada i presenta una nova redacció dels punts primer i 
segon de la part dispositiva, que, copiat literalment, diu: 
 
<<1. Estudiar la possibilitat de convenir amb el propietari del terreny on es troba l’esmentat monument 
l’accés a personal autoritzat per tal de realitzar un estudi de l’estat de conservació.  
 
2. Estudiar la possibilitat de convenir amb el propietari del terreny la possibilitat d’obrir l’espai a 
visites, sempre concertades.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana, en afegir-se aquest punt 3 a la part dispositiva, què passarà si 
el Consell ho vol comprar sense el consentiment del propietari, i presenta una nova redacció del punt 
tercer de la part dispositiva, que, copiat literalment, diu: 
 
<<3. Demanar al Consell de Mallorca que adquireixi la parcel·la, amb el vistiplau previ del propietari, 
que col·labori en les despeses de neteja i adequació de la parcel·la i que s’impliqui en la gestió de 
l’estudi de l’estat de conservació.>> 
 



13 
 

El regidor d’UIA, Sr. Arnandis, manifesta que accepta els canvis de redacció dels punts primer, segon i 
tercer de la part dispositiva proposats per la portaveu d’AA i pel portaveu del PP. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Estudiar la possibilitat de convenir amb el propietari del terreny on es troba l’esmentat monument 
l’accés a personal autoritzat per tal de realitzar un estudi de l’estat de conservació.  
 
2. Estudiar la possibilitat de convenir amb el propietari del terreny la possibilitat d’obrir l’espai a 
visites, sempre concertades. 
 
3. Demanar al Consell de Mallorca que adquireixi la parcel·la, amb el vistiplau previ del propietari, que 
col·labori en les despeses de neteja i adequació de la parcel·la i que s’impliqui en la gestió de l’estudi de 
l’estat de conservació. 
 
4. Aprovar la partida econòmica pertinent per a la realització de l’estudi d’actualització de l’estat de 
conservació del monument. 

 
5. Estudiar la possibilitat de becar estudiants d’Història, Arqueologia, Paleontologia o similar, d’Artà 
que participin i col·laborin en l’elaboració de l’estudi. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la inversió 
del romanent del pressupost municipal per a la conducció de les pluvials als carrers de Sant 
Marc, Sant Lluc i Major de la Colònia de Sant Pere 
  
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS  
 
La Colònia de Sant Pere, per la seva disposició orogràfica, sota els peus de les muntanyes, quan registra 
pluges importants pateix una greu saturació en els carrers que van cap a la mar. Especialment greu és la 
situació als carrers Major, Sant Marc i Sant Lluc, que fan de torrenteres naturals de l’aigua que baixa de 
les muntanyes i dels camps que hi ha. Aquest fet s’ha anat agreujant els darrers anys perquè precisament 
els camps que hi ha als voltants han deixat de conrar-se i l’aigua que hi cau no és absorbida per la terra 
sembrada.  
 
A més, des de dalt d’aquests carrers, no hi ha una canalització adequada de les aigües pluvials, la qual 
cosa provoca que l’aigua baixi per sobre de l’asfalt, provocant situacions que podrien acabar generant 
inundacions, amb els pertinents prejudicis que poden causar. 
 
Per altra banda, l’aigua està canalitzada a partir del carrer de la Verge Maria, però la del carrer Major 
s’aboca directament sobre la platja, la qual cosa provoca que, quan hi ha pluges, l’arena desaparegui. 
Aquests danys suposen que l’Ajuntament, anualment, s’hagi de gastar una quantitat important de 
doblers per a la reparació de la platja. Darrerament s’ha fet aquesta despesa de 2017, amb un elevat cost. 
Això ens indica que seria necessari que aquesta canalització abocàs les aigües pluvials directament dins 
la mar, sense generar danys a l’arena de la platja. 
 
El 2016 l’Ajuntament va tancar l’anualitat amb un superàvit de 847.697,82 euros, segons la informació 
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de què disposam. 
 
Segons una esmena presentada per la FEMP en els pressupostos generals de 2017, els ajuntaments 
podran gastar el superàvit del pressupost de 2016 acumulat en el romanent de tresoreria que, en el cas 
de l’Ajuntament d’Artà, és de 6.539.989,13 euros. 
 
Durant aquests darrers anys s’han anat fent petites inversions a la Colònia de Sant Pere, especialment 
per tenir-la llesta de cara a la temporada d’estiu. Són inversions que estan justificades, però també ara la 
Colònia necessita d’inversions estructurals. I la canalització de les aigües pluvials n’és una que resoldrà, 
a més dels problemes i perjudicis que pot generar als coloniers i colonieres, deficiències que provoquen 
que s’hagin de fer constantment inversions que no caldria que fossin tan importants. 
 
Per tot això, es proposa al Ple municipal l’aprovació dels següents  
 
ACORDS: 
 
1.  Redactar, l’Ajuntament d’Artà, un projecte de canalització de les aigües pluvials als carrers Major, 
Sant Lluc i Sant Marc de la Colònia, canalització que ha d’arribar directament dins la mar i no sobre 
l’arena de la platja de la Colònia de Sant Pere.  
 
2. Executar aquest projecte amb càrrec al superàvit de 2016.>> 
 
El portaveu de El PI— Proposta per les Illes, Sr. Gili, diu que és una moció de capítol 1 de manual de 
l’oposició, molt difícil d’anar endavant. Diu que estan tots d’acord amb la inversió a la Colònia de Sant 
Pere. Explica que hi ha un romanent de tresoreria, però que a més s’ha de complir la Llei Montoro, diu 
que enguany no es pot dur endavant aquesta inversió. Explica que aquesta moció és inoportuna pel 
temps de presentació, ja que estan esperant quines inversions volen els habitants de la Colònia de Sant 
Pere, la qual cosa es tramita a través dels pressupostos participatius. Diu que avui, per motius 
econòmics, no es pot dur a terme aquesta obra. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que aquests problemes que té la Colònia de Sant Pere són de fa anys 
i, seguidament, n’explica els motius. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que sí és una moció de capítol 1 del manual de l’oposició que està 
en el seu programa electoral. Explica que podien redactar-la d’una altra manera i posar un pla integral 
de la Colònia de Sant Pere a realitzar en 4 anys i que la podrien presentar en el ple del mes de juliol, si 
els diuen que votaran a favor d’aquesta moció. 
 
El portaveu de El PI— Proposta per les Illes, Sr. Gili, diu que la moció pot quedar com està redactada i 
manifesten que hi votaran en contra. 
 
A continuació, els reunits, per 4 vots a favor (UIA), 7 vots en contra (PSOE, PI i AA) i 1 abstenció (PP), 
no aproven la moció per manca de quòrum en la votació. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals d’UIA i PP relativa a la 
construcció d’un tanatori al Cementeri Municipal de la Colònia de Sant Pere 
 
La regidora d’UIA, Sra. Santandreu, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
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<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
La mort és una situació a la qual tots ens veiem abocats al final de la nostra vida. La mort suposa un 
trasbals emocional a familiars, amics i coneguts i en moments com aquests tots mereixem disposar d’un 
lloc on els que ens hi reunim ens sentim còmodes i amb les necessitats mínimes adaptades. 
 
Progressivament, s’ha anat estenent que el tanatori és el millor lloc per acomiadar-nos dels éssers 
estimats i aquesta instal·lació ha de tenir espai suficient, homologat i ha de complir amb els requisits 
legislatius mínims que s’exigeixen. A més a més, un tanatori ha de disposar dels requisits necessaris 
perquè l’ambient ajudi a alleugerir la pena dels afectats. 
 
El tanatori que actualment hi ha a la Colònia de Sant Pere es troba en un estat envellit, de petites 
dimensions, poc confortable i amb la necessitat de reformar els banys i d’instal·lar una cambra freda per 
als difunts. Es tracta d’una instal·lació vella que amb el pas del temps s’ha anat deteriorant i necessita 
una reforma. El fet, però, és que tal vegada la reforma no sigui encara l’actuació més encertada, ja que 
el tanatori actual ocupa un espai molt petit i creiem que sense possibilitats d’ampliació i, per tant, no es 
podrien habilitar, degudament, totes les dependències necessàries (sala més àmplia, cambra freda, 
banys, etc.) 
 
En aquest sentit, la proposta que plantegen UIA i PP és estudiar i fer un projecte de la viabilitat de la 
construcció del tanatori en un altre lloc del Cementeri on hi hagi més espai i construir-lo de nou.  
 
Per tot això, es proposa al Ple municipal que aprovi els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Realitzar un projecte de nova construcció d’un tanatori al Cementeri Municipal de la Colònia de Sant 
Pere. 

 
2. Construir un tanatori al Cementiri Municipal de la Colònia de Sant Pere.>> 
 
El batle diu que no entén que a Artà hi hagi persones de primera i de segona. Demana a UIA que deixin 
aquesta moció damunt la taula, perquè en el programa dels pressupostos participatius s’ha votat aquesta 
proposta. Els diu que, si no surt en els pressupostos participatius, la poden presentar en un altre ple. 
Explica que les propostes dels pressupostos participatius es tanquen aquest mes de juny i que les 
votacions es faran en el mes d’octubre. 
 
La regidora d’UIA, Sra. Santandreu, diu que no volen retirar la moció i se sotmet a votació dels reunits. 
 
Finalment, els reunits, per 5 vots a favor (UIA i PP) i 7 vots en contra (PSOE, PI i AA), no aproven la 
moció per manca de quòrum en la votació. 
 
 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig de 2017 i als dies 16 i 21 
de juny de 2017 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig de 2017 i als 
dies 16 i 21 de juny de 2017. 
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Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
8. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i UIA han presentat escrits de precs i preguntes, el qual es llegeix  a 
continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
Precs 
 
1. Ens poden dir qui controla l’àrea d’aportació de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Una treballadora de l’empresa que té el contracte de recollida de residus de l’Ajuntament. 
 
2. Ens poden dir qui se’n cuida del manteniment de s’Estanyol? 
 
Resposta: L’Ajuntament. 
  
3. Ens poden dir qui s’encarrega o controla la neteja de Betlem? 
 
Resposta: És una urbanització no recepcionada, per tant deuen ser els propis veïnats. 
 
4. Ens poden dir quan tenen previst, si ho tenen, canviar els senyals vells, obsolets i en mal estat que hi 
ha tant a la Colònia de Sant Pere com a Artà? 
 
Resposta: Ho anam fent poc a poc. 
 
5. Ens poden dir quan eliminaran barreres arquitectòniques tant a la Colònia de Sant Pere com a Artà? 
 
Resposta: Es van eliminant de forma periòdica i, quan es fa una actuació en algun lloc concret, aquest és 
un dels aspectes que es té en compte. 
 
6. Ens poden dir quan s’eliminarà el punt d’emergència de la Colònia de Sant Pere? Creim que està en 
un lloc un tant perillós, està dins un carrer i devora un col·legi, amb el perill que això suposa. 
 
Resposta: No crec que estigui en un lloc perillós. De tota manera, hi estam fent feina, però la data 
exacta no li puc dir. 
 
7. El nostre grup creu, i per aquest motiu els ho demanam, que la carretera que va a Caloscamps 
necessita, urgentment, que es desbrossi. Quan ho faran? 
 
Resposta: Si no ho han fet ja, prest ho faran. 
 
8. Ens poden dir si tenen pensat dedicar un carrer del nostre municipi a Hinojosa del Valle, amb motiu  
de l’agermanament que tenim amb aquest municipi? 
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Resposta: És la meva intenció, però ho hem d’acabar de xerrar amb tots i esbrinar el tràmit 
administratiu per fer-ho.  
 
9. Ens poden dir quan es posarà en funcionament la bassa del Racó? 
 
Resposta: A les darreres converses mantingudes amb la Direcció General d’Agricultura se’ns va 
manifestar que s’estava pendent d’unes petites obres que s’havien de fer com a conseqüència de la 
revisió de GESA. 
 
10. Atès que al plenari del mes de maig els vàrem fer aquesta pregunta, ens poden dir quines mesures 
han pres per ajudar als ciutadans a combatre la plaga de serps? 
 
Resposta: A partir de demà es podran anar a recollir les trampes a la Policia Local, després d’haver fet 
el pagament d’un dipòsit a una oficina bancària.  
 
11. Ens poden dir si tenen constància que el Cementeri d’Artà no està d’allò més net? En cas afirmatiu, 
faran alguna cosa al respecte? 
 
Resposta: No en tenim constància. 
 
12. Ens poden dir quan s’eliminarà la barrera arquitectònica de la font de l’As de Copes a la plaça de 
l’Ajuntament? 
 
Resposta: No ho tenim previst fer de moment. 
 
13. Ens poden dir quan es pintarà l’aparcament del tren o de Costa i Llobera amb el camí Vell de 
Ciutat? 
 
Resposta:  Hi acaben de fer unes petites actuacions que quedaven i properament el pintaran; en principi, 
aquesta setmana ha de quedar acabat. 
  
 14. Ens poden dir quan s’obrirà el nou vial al carrer Major? 
 
Resposta: Una vegada que hàgim reorganitzat alguns punts que tenim en aquella zona. 
 
15. Ens poden dir a aquest grup i a tota la ciutadania quan pensen que s’obrirà el trànsit rodat al carrer 
de Santa Margalida, tallat a causa de les obres que s’estan fent? 
 
Resposta: Esperam que en uns 15 dies, perquè s’ha de tornar obrir per tal de passar un nou tub de 
pluvials. Feim tot el que podem per obrir aquest punt, ja que el trobam de vital importància per a la 
circulació del nostre poble. 
 
16. Tenen previst posar un panell de senyalització de final d’obres al carrer de Rafel Blanes? 
 
Resposta: No entenc la pregunta. 
 
17. Tenen constància d’un clot forat al començament del carrer del Pou Nou? 
 
Resposta: Avui mateix ho he vist i hem creat la incidència. 
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18. Quan s’arreglarà el mur de devora Ses Pesqueres? 
 
Resposta: Properament. 
 
19. Ens poden dir quan es posarà en pràctica el concurs d’idees que va pagar l’Ajuntament per als 
anticaca d’oronelles i cabots? 
 
Resposta: Recentment s’ha fet el cens anual i segurament aquesta setmana o la propera s’instal·laran les 
safates. 
 
20. Ens poden dir si tenen pensat arreglar els finestrals del saló de plens? Quan? 
 
Resposta: Sí, s’està cercant una empresa especialitzada que ho pugui fer; hem contactat amb diverses 
empreses i almanco una la setmana que ve vendrà a mirar-ho. 
 
21. Ens poden dir quin cost ha tengut la Fira Talaiòtica? Quina valoració fan d’ella? 
 
Resposta: Encara no tenim totes les despeses. La valoració que en feim és positiva, és la primera vegada 
i sempre veus coses que has de millorar. 
 
22. Ens poden dir quantes persones fan feina asl PAC d’Artà els diumenges i festius? 
 
Resposta: Un metge i una infermera. 
 
23. Ens poder dir o informar com quedarà l’organigrama de direcció del Teatre Municipal? 
 
Resposta: De moment, queda com estava però fora la figura de la gerent. Ara estam fent un poc d’estudi 
per saber quines necessitats tenim. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
 
Precs 
 
- El Consell de Mallorca ha tret una convocatòria per subvencionar obres de renovació o reparació 
d’instal·lacions, la millora de paviments, cobertes, tancaments, canvis d’usos, millores d’eficiència 
energètica i mediambiental o l’adquisició de material esportiu inventariable en els anys 2016, 2017 i 
2018. Demanam que reuniu els clubs que utilitzen les instal·lacions municipals per tal d’acordar quines 
són les inversions que es podrien sol·licitar durant el 2017 i 2018 en aquesta convocatòria.  
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
- Felicitar a tots els i les alumnes que ja gaudeixen d’unes ben merescudes vacacions i desitjar-los un 
estiu ple d’experiències, de cultura i gaudi amb seny i responsabilitat, així com agrair la feina dels 
professionals de l’educació per l’atenció i l’esforç en fer dels nostres infants i adolescents, ciutadans de 
pro. 
 
Resposta: Ens hi afegim. 
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Preguntes 
 
Hisenda 
 
- Ens diguéreu que al gener de 2017 es faria la nova liquidació per l’ocupació de la via pública a 
l’empresa que ocupa la via pública del carrer de Montferrutx de la Colònia. El mes passat encara no 
s’havia fet. Ja s’ha fet? Per quin import? Fins quan? 
 
Resposta: És una obra que encara s’està fent i que probablement durarà tot l’any i, per tant, entenem que 
tenim tot l’any per fer-la. 
 
Infraestructures 
 
- El mobiliari urbà, especialment el del carrer de Ciutat, està en un estat deplorable, tant de neteja com 
de manteniment. Al plenari passat demanàrem que féssiu les actuacions oportunes per revertir aquesta 
situació que dona tan mala imatge. El regidor ens va dir que feien molta feina per millorar-ho. Encara 
avui no hem vist cap millora. Quines feines concretes s’han fet per esmenar aquest estat 
d’abandonament?  
 
Resposta: S’han llevat alguns bancs i s’estan valorant les necessitats actuals del carrer de Ciutat, ja que 
ha canviat molt respecte de quan es va instal·lar el mobiliari existent. 
 
- És el tercer Ple que feim aquesta pregunta: en data 20 de març la DG d’Energia i Canvi Climàtic 
demanava a l’Ajuntament quin era l’interès real per fer arribar-hi la instal·lació del gas natural. Demana 
que s’expliqui si l’arribada del gas natural és una qüestió que hagi suscitat interès per part de la 
ciutadania o sectors econòmics. En els plenaris passats ens diguéreu que encara no hi havíeu fet feina. 
Quines passes heu fet? Heu detectat aquest interès? Heu fet qualque actuació per conèixer l’opinió 
ciutadana i dels sectors econòmics?  
 
Resposta: No. 
 
- Al plenari del mes d’abril férem un prec per tal que s’instal·lin més senyals d’aparcament (P) a 
diferents carrers de la zona de na Pati, ja que els que hi ha no són suficients o prou clars a l’hora de 
guiar el trànsit turístic en aquesta zona. Ens contestàreu que es traslladaria a la Policia Local. Al plenari 
de maig us demanàrem què havia informat la Policia i ens diguéreu que encara no ho havia fet. Què ha 
informat la Policia Local?  
 
Resposta: En aquesta zona s’està preparant l’asfaltatge de l’aparcament i s’està valorant com ha de ser 
la circulació interna tant a l’aparcament com al barri, i s’ha de tenir en compte també el PAC. Una 
vegada que estigui tot, es començaran les actuacions. 
 
- Dia 13 de juny l’empresa que s’encarrega de fer l’auditoria de seguiment de l’empresa concessionària 
de la neteja viària i la recollida de residus va entregar l’auditoria de seguiment de 2016. A quines 
conclusions importants arriba? Ens en podeu remetre una còpia? 
 
Resposta: Ja tenen la còpia, s’ha enviat per correu electrònic. 
  
- Els residents de la zona residencial de Betlem s’han queixat oralment, en reunió amb l’Equip de 
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Govern el passat 30 de maig, i per escrit, RGE núm. 3689 de 16 de juny, de les conseqüències que, per a 
ells, té el retard de la recepció de la urbanització a causa de la “necessitat” d’ampliar la depuradora de la 
Colònia de Sant Pere. Quina relació té la depuradora amb la recepció de la urbanització? Què se’ls ha 
contestat? 
 
Resposta: Com us hem informat en moltes ocasions a diverses comissions informatives, ABAQUA 
vincula la connexió de la xarxa de clavegueram, tant de Betlem com de Sant Pere, a l’ampliació de la 
depuradora existent. No preveu per res la creació d’una altra depuradora. Pel que fa a la resposta, hi ha 
diferents interpretacions de la norma i estam consensuant un discurs unitari. Una vegada ho tenguem 
consensuat, contestarem la petició. 
 
Urbanisme 
 
- Després de dedicar tants de recursos i temps en un tema privat com va ser la moció presentada per 
l’Equip de Govern sobre la residència al Polígon dels Pujols, ens diguéreu que hi havia uns nous 
inversors interessats. Qui són? En quina situació es troba ara aquest tema?  
 
Resposta: L’Equip de Govern atén totes les demandes en relació a aquest tema i us informa 
immediatament de qualsevol moviment, qualsevol esforç serà poc per tal que no hi hagueu de dedicar 
més temps. 
 
- Hi ha hagut reclamacions per la invasió d’espais de les terrasses a la plaça del Conqueridor 
sol·licitant-ne la seva delimitació. En el plenari passat no s’havia contestat. S’ha contestat la demanda? 
Quines passes s’han fet al respecte?  
 
Resposta: En breu s’incorporarà el nou enginyer i hi podrem dedicar recursos. 
 
- En el plenari passat ens diguéreu que faríeu la resposta. Què heu contestat a la instància que presenta 
el rector d’Artà per tal de poder arreglar les murades de Sant Salvador?  
 
Resposta: S’ha denegat. 
 
- A les CI del mes passat, l’anterior batle ens va informar d’una prescripció de les NS que s’havia 
d’enviar al Consell. Aquesta informació va suscitar molt de debat a les CI i posteriorment al plenari. 
Seguim amb la polèmica. En tot moment, l’anterior batle ens va dir que no sabien res de possibles 
actuacions per part de la propietat referent a aquest tema. Què s’ha fet respecte al registre d’entrada 
núm. 3153 de data 23/05/2017, per part de l’Audiència Nacional (Sala Contenciosa Administrativa)? 
 
Resposta: Primer, cal matisar uns aspectes de la pregunta. A les CI, no va suscitar cap debat ni un; el 
mínim que podeu fer és no faltar a la veritat, el que es va dir, una vegada informada la situació i a 
pregunta vostra, és que contra l’Ajuntament no hi ha cap actuació i que l’Ajuntament té tots els 
informes favorables de Costes i d’altres administracions per tal de tramitar la prescripció al Consell de 
Mallorca. M’agrada que reconegueu vosaltres mateixos que l’únic que us interessa és la polèmica i no el 
debat seriós, per una vegada heu estat valents en aquest reconeixement. En relació a la pregunta, com 
que l’actuació no va dirigida contra l’Ajuntament d’Artà, sinó contra la Demarcació de Costes, 
l’Ajuntament no hi fa res. 
 
Mobilitat 
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- El canvi circulatori a la Gran Via no està previst al Pla de mobilitat. Per què s’ha executat? Ens podeu 
passar l’informe que justifica el canvi fet?  
 
Resposta: El Pla de mobilitat és de 2010 i estam en un poble viu i, per tant, subjecte a revisions 
constants. S’ha fet arran de diverses peticions i amb el vistiplau de la Policia. Vull recordar, a més, que 
ho vaig comentar a una reunió amb el portaveu Jaume Alzamora, que em va dir que de fons ho veia bé, 
però que aniria encara més enllà fent el carrer de Santa Catalina sense sortida; no entenc, per això, els 
termes en què es formula la pregunta. De tota manera, en part sí que es troba previst al Pla de mobilitat 
(vegeu el plànol del mapa A4.2); es tracta d’una proposta plantejada com a alternativa 02. 
 
- De la mateixa manera, i al mateix temps, els residents de la zona residencial de Betlem s’han queixat 
oralment, en reunió amb l’Equip de Govern el passat 30 de maig, i per escrit, RGE núm. 3688 de 16 de 
juny, de la proliferació de caravanes a la zona. Tenint en compte que és una zona privada, han demanat 
ajuda i col·laboració a l’Ajuntament i a la Policia Local per les inconveniències i dificultats de mobilitat 
que els crea. Què se’ls ha contestat? Què es pensa fer al respecte?  
 
Resposta: Resta pendent formalitzar la resposta, que versa respecte a l’obligació que tenim les policies 
locals de complir amb les indicacions donades per la DGT respecte d’aquesta problemàtica, on ens 
indiquen, a mode de resum, que no tot estacionament d’aquest tipus de vehicles a la via pública pot 
considerar-se com a acampada i que, per tant, no es pot prohibir l’estacionament fonamentat en raons de 
problemàtica veïnal per la presencia d’aquest tipus de vehicles a una determinada zona. Ara bé, quan es 
detecta una caravana realitzant operacions que es poden considerar d’acampada, aquesta Policia Local 
actua i informa els usuaris de l’obligació de complir amb l’establert al Reglament de costes. 
 
- Diversos veïns s’han queixat, a la bústia de la pàgina web de l’Ajuntament, de la quantitat de vehicles 
“aparentment abandonats”, aparcats o mal aparcats, als carrers. Tenint en compte que es disposa d’una 
grua, què es pensa fer al respecte? 
 
Resposta: La totalitat dels vehicles, o la majoria dels casos que ens han presentat, tenen un expedient 
obert per abandonament de vehicle. Atès que els tràmits administratius són de llarga durada, això 
provoca la sensació de deixadesa de l’Administració, però en realitat no és així. Alguns dels vehicles 
exposats a les incidències ja han arribat al tràmit administratiu que ens permet el seu tractament com a 
residu sòlid i, per tant, aquesta mateixa setmana es procedirà a la seva retirada de la via pública. En 
relació a la grua, aquesta només es pot utilitzar per traslladar els vehicles que es poden tractar com a 
residu traslladant-los fins el dipòsit municipal a l’espera que l’empresa de tractament residual 
procedeixi a la seva recollida i tractament definitiu. 
 
Festes 
 
- Per altra banda, segons l’article 2, en què s’estableixen les funcions de la Comissió, el punt 6 concreta 
que aquesta haurà de conèixer i valorar els pressupostos de les festes, així com la liquidació, 
detalladament, de l’any anterior. Segons ens consta, no s’ha donat aquesta informació. No creieu que 
s’hauria de fer un document per presentar a la Comissió en el qual es detalli com es gastaren els doblers 
d’aquesta partida l’any 2016? 
  
Interior 
 
- El dia 23 d’abril hi hagué una incidència sobre la regulació de l’entrada de vehicles al Parc Natural. Hi 
ha una foto amb la presència d’un vehicle, del qual es veu la matrícula. Demanàrem si aquesta 
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informació no havia de ser protegida per la LOPD. Ens diguéreu que ho demanaríeu. Quina és la 
resposta? 
 
Resposta: Efectivament, ha d’estar protegida i això ens obliga a fer un millor tractament de les imatges 
que pengen els ciutadans. 
 
- Encara no han donat resposta a la impugnació d’UA del procés d’adjudicació de les obres de la plaça 
del Conqueridor, carrer de Montserrat Blanes i  carrer de Ramon Llull. En el plenari passat férem un 
prec perquè es fes la resposta per escrit, tal com s’havia fet la impugnació. Ens diguéreu que compliríeu 
els terminis. Ja férem aquesta pregunta el mes passat, però no ens la contestàreu, ja que simplement 
diguéreu que 6 mesos després de la resolució tàcita es pot posar el contenciós administratiu. Però, 
insistim, quins són els terminis per resoldre una impugnació? 
 
Resposta: Em remet a la resposta que li vaig donar al passat plenari. 
 
- Quan es constituiran els tribunals per cobrir les places d’assessor jurídic, tècnic de medi ambient i 
tècnic esportiu? 
 
Resposta: Al més aviat possible. 
 
- Un ciutadà va fer una denúncia d’una activitat molesta en zona rústica els caps de setmana. 
Concretament, denunciava que s’hi feia motocròs. Quines actuacions s’han fet al respecte? 
 
Resposta: Tenim els nostres dubtes. La informació que tenim és que són els fills del titular de la finca 
els que practiquen aquest esport. De tota manera, ho seguim esbrinant.  
 
- Tendrà dedicació i retribució el nou delegat de la Colònia? 
 
Resposta: Les dedicacions i les retribucions han de passar per plenari i, en principi, no tendrà dedicació. 
 
Medi ambient 
 
- El passat dia 14 de maig, a les xarxes socials, una tuitaire va denunciar l’apropament irresponsable i 
il·legal d’una barca a la platja de cala Torta, en la qual és ben visible la matrícula. Demanàrem que ho 
posàssiu en coneixement de les autoritats competents perquè prenguin les mesures pertinents. Ho heu 
fet? Si és que no, ho fareu? 
 
Resposta: S’ha demanat als agents de la Guardia Civil per tal de veure si podem remetre la denúncia 
d’aquest fet i ens han dit que sí; el problema és que jo no som capaç d’identificar la matrícula d’aquesta 
embarcació. Si vostè ho pot fer, m’ho faci arribar i ho comunicarem. 
 
- S’ha denunciat la proliferació de cuques, concretament al carrer de Ciutat, amb les conseqüències que 
pot tenir per a la salut i per a la imatge del poble. Es pensa fer alguna actuació ? 
 
Resposta: Els arbres s’han podat i s’han fet ja tres tractaments per tal d’erradicar les cuques. 
 
Esports 
 
- En quin punt es troba el Pla director de la reforma del Poliesportiu Na Caragol? 
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Resposta: En el mateix punt que el mes passat, coneixeu perfectament quina és la posició i la voluntat 
d’aquest regidor i aquest és l’objectiu.   
 
- Anteriorment ja s’ha fet referència a aquest fet, és la tercera vegada que sol·licitam quan es posarà en 
marxa els patis oberts a l’IES, ja que, tot i haver estat anunciat a la pàgina web de l’Ajuntament, els 
joves encara no l’han pogut gaudir? 
 
Resposta: Ja fa 15 dies que està en marxa. 
 
Educació  
 
- Quines passes s’han fet durant el curs 2016-2017 per a la constitució del Consell Escolar Municipal? 
En quin estat es troba la seva organització? 
 
Resposta: A part de dir que els altres regidors m’absorbeixen el personal, estam amb l’esborrany del 
reglament d’aquest Consell Escolar Municipal. Volíem fer una reunió per posar-ho damunt la taula amb 
les escoles aquest mes de juny, però a causa de les tasques dels tècnics com de la feina que s’acumula a 
les escoles la passarem al mes de setembre.  
 
Joventut  
 
- Què li heu contestat al veïnat que va presentar una instància referent al botellón? 
 
Resposta: Hi ha un registre de sortida, el núm. 1471/2017.  
 
Colònia de Sant Pere 
 
- Els veïns de la Colònia han realitzat una campanya ciutadana de recollida de signatures sol·licitant la 
possibilitat de fer extraccions de sang un pic per setmana a la Colònia. El mes passat diguéreu que no 
havíeu contestat i que, aprofitant que teniu un batle socialista, miraríeu de fer un acompanyament per 
reclamar-ho. Quines passes s’han seguit a tal efecte? Què se’ls ha contestat? 
 
Resposta: S’han mantingut converses informals amb personal del PAC d’Artà i ens han informat de les 
dificultats d’aquesta acció. Seguirem fent les gestions oportunes per tal de veure si és possible. 
 
Cultura 
 
- En el darrer Ple diguérem que l’Ajuntament té en propietat 3 escultures d’artistes importants, una 
d’elles d’un escultor artanenc. Aquestes obres varen esser donades fa, aproximadament, 12 anys. 
Demanàrem que aquestes obres es posassin a un lloc públic del poble i així poder gaudir d’elles tots els 
artanencs. Ens diguéreu que ho faríeu. Quines passes s’han fet?  
 
Resposta: Encara cap, i ja que crec que serà un pregunta recurrent a cada plenari. Li pregaria que, si té 
alguna proposta d’ubicació, ens ho faci saber i així, tal volta, farem més via. 
 
- En el plenari del mes de gener férem un prec perquè l’Ajuntament fes les passes necessàries per arribar 
a un acord amb la família de Mossèn Antoni Gili perquè el seu llegat pugui estar a disposició de la 
ciutadania. Ja heu valorat l’ús que se li pot donar? Us heu posat en contacte amb la família? 
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Patrimoni 
 
- Quant ha costat, per conceptes i fins ara, la Fira Artalaiòtica?  
 
Resposta: A final d’aquesta setmana s’enviarà a tots els regidors l’informe memòria econòmica i 
tècnica de la fira. 
 
- Segons hem sabut, aquest estiu no hi haurà campanya d’excavacions a ses Païsses per part 
d’Aramburu. A què es deu aquesta mala notícia? Es pot reconduir per tal que n’hi hagi? Es poden 
explorar altres vies perquè el talaiot segueixi descobrint la seva informació? 
 
Resposta: La normativa patrimonial preveu que no es comenci un nou projecte quinquennal d’excavació 
fins que no s’hagi finalitzat l’anterior (lliurament de documentació, justificacions, etc.). En qualsevol 
cas, com sabeu, aquesta és una competència del Consell de Mallorca. El Dr. Aramburu podrà excavar al 
jaciment quan ho sol·liciti i ho autoritzi el Consell.  
 
Per altra banda, tenim un informe del Departament de Patrimoni del Consell que ens recomana 
prioritzar la consolidació i la conservació del jaciment donant un temps per a la reordenació per poder 
avaluar i interpretar. La pressió sobre el jaciment ha de ser equilibrada amb el que pot oferir (excavació 
i visites). Actualment, hi ha un marcat desequilibri, que treballam per tal de resoldre.  
 
Enguany, per part de l’Ajuntament, hem presentat un projecte a la Campanya 2017 de conservació i 
consolidació i conservació, que passarà per la Comissió Tècnica de Patrimoni el proper 28 de juny.  
Tenim l’exemple dels Closos de Can Gaià, que han estat 5 anys sense excavar.  
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat: 
1.1. Declarar l’aplicació de la tramitació d’urgència al procediment de contractació administrativa 
especial per a l’explotació del servei de bar del Camp de Futbol Ses Pesqueres d’Artà.  
1.2. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques que han de 
regir l’adjudicació del contracte, mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, 
amb diversos criteris d’adjudicació, i tramitació urgent. 
1.3. Disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar l’anunci de la convocatòria de licitació 
del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis municipal, i concedir un termini de tretze dies hàbils 
per presentar proposicions, comptadors des de l’endemà de la publicació d’aquest anunci en el BOIB.  
1.4. Publicar la licitació en el perfil del contractant de la pàgina web municipal. 
1.5. Continuar i acomplir els tràmits preceptius fins a l’adjudicació d’aquesta contractació. 
 
2. Acordar, per 7 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 5 vots en contra (UIA i PP), aprovar la proposta de 
l’Equip de Govern referent al canvi en la dedicació i en les retribucions de la segona tinenta de batle, 
Ana María Comas Delgado. 
 
3. Acordar, per 11 vots a favor (PSOE, PI, UIA i AA) i 1 vot en contra (PP): 
3.1. Demanar al Govern central que retiri la petició d’urgència del Congrés de Diputats per a la 
ratificació del tractat CETA entre el Canadà i la Unió Europea. Entenem que, per la importància que té 
el contingut d’aquest tractat per a les entitats locals, aquestes i la ciutadania que representam haurien de 
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tenir tota la informació adient i la possibilitat de debatre els seus continguts abans d’una ratificació feta 
apressadament. 
3.2. Declarar Artà com a municipi oposat al CETA, mentre no hi hagi transparència i no es garanteixin 
els drets laborals, socials, sanitaris, culturals, educatius, ambientals i de protecció del consumidor, 
perquè, amb el que es coneix d’aquest tractat, es limitaran les competències dels ajuntaments 
necessàries per a la defensa de les condicions de vida dels nostres veïns i veïnes. 
3.3. Requerir al Govern d’Espanya que sol·liciti el dictamen del Tribunal Constitucional sobre la 
compatibilitat del CETA amb la norma constitucional espanyola, prèviament al debat parlamentari i la 
seva votació. 
3.4. Sol·licitar al Govern d’Espanya la realització d’una anàlisi detallada de les repercussions que el 
CETA tendrà en els diferents sectors de l’economia i la societat espanyoles, així com les implicacions 
per a les competències de les administracions locals. 
3.5. Sol·licitar al Govern d’Espanya la convocatòria d’una consulta a la ciutadania perquè, com s’ha fet 
en altres ocasions, tant a Espanya com en altres estats membres de la UE en qüestions transcendents 
(Tractat de Maastricht, Constitució Europea), expressi la seva voluntat democràtica després d’habilitar-
se una campanya informativa prèvia. 
3.6. Sol·licitar al Ministeri d’Administracions Públiques del Govern d’Espanya la derogació immediata 
amb caràcter retroactiu de la Llei de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local per legislar, 
en el seu lloc, una nova normativa enfocada al desenvolupament de l’economia local. 
3.7. Donar trasllat d’aquest acord al Govern d’Espanya, al de la comunitat autònoma de les Illes Balears 
i a tots els grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Parlament Europeu, perquè es registri i en 
quedi constància. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Estudiar la possibilitat de convenir amb el propietari del terreny on es troba l’esmentat monument 
l’accés a personal autoritzat per tal de realitzar un estudi de l’estat de conservació.  
4.2. Estudiar la possibilitat de convenir amb el propietari del terreny la possibilitat d’obrir l’espai a 
visites, sempre concertades. 
4.3. Demanar al Consell de Mallorca que adquireixi la parcel·la, amb el vistiplau previ del propietari, 
que col·labori en les despeses de neteja i adequació de la parcel·la i que s’impliqui en la gestió de 
l’estudi de l’estat de conservació. 
4.4. Aprovar la partida econòmica pertinent per a la realització de l’estudi d’actualització de l’estat de 
conservació del monument. 
4.5. Estudiar la possibilitat de becar estudiants d’Història, Arqueologia, Paleontologia o similar, d’Artà 
que participin i col·laborin en l’elaboració de l’estudi. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 
 
 


